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PROTOKÓŁ  Nr XXXIII/09 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 28 września 2009 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 900 i  trwały do godz. 1230.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza – wiceburmistrz Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Czesław Wlaźlak – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,    

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach, 

Zaproszeni goście: 

• Pani Krystyna Bugaj-Wójcik – Radna Rady Powiatu,  

• Pan Sławomir Jóźwiak – Radny Rady Powiatu,  

• Pan Kazimierz Nowak– Delegat Izb Rolniczych,  

• Pani Helena Bubień – Delegat Izb Rolniczych,   

• Pan Ryszard Małyszek – inspektor ds. Gospodarki przestrzennej,  

• Sołtysi, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28 sierpnia 2009 roku.  

3. Realizacja programu „Usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy 

Bobolice na lata 2007-2032” za okres I-IX 2009.   

4. Trybuna sołecka. 
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5. Trybuna obywatelska.   

6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 

 1) w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bobolice za I 

półrocze 2009 roku,  

- opinia RIO o informacji Burmistrza z przebiegu wykonania budżetu w I półroczu 2009 roku,  

- wniosek Komisji Rewizyjnej o przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu za I 

półrocze 2009 roku, 

- projekt uchwały,  

2) w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Bobolice za 2008r.  

3) w przyjęcia informacji o przebiegu wykonania planu przychodów i wydatków Gminnego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  gminy Bobolice za I półrocze 2009 

roku, 

4) w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2009 rok, 

5) w sprawie  likwidacji Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach w celu 

przekształcenia w jednostkę budżetową, 

6) w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Publicznych w Bobolicach, 

7) w sprawie zmiany uchwały nr VII/67/99 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 marca 

1999 roku w sprawie założenia Publicznego Gimnazjum w Bobolicach 

8) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w formie przetargu ustnego 

nieograniczonego nieruchomości: działek 318/22 i 318/81 położonych w miejscowości 

Porost,  

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm elektrowni 

wiatrowych dla obszarów położonych w obrębach ewidencyjnych: Górawino, Drzewiany, 

Kurowo, Ubiedrze, Cybulino i Gozd, 

9. Wolne wnioski. 

10. Zakończenie obrad. 
 
Pan burmistrz Sylwester Sobański poprosił o wycofanie z porządku obrad uchwały nr 8 w 

sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w formie przetargu ustnego 

nieograniczonego nieruchomości: działek 318/22 i 318/81 położonych w miejscowości Porost 

oraz o wprowadzenie do porządku obrad uchwały nr 10 zmieniającą uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia z Zachodniopomorskim Zarządem Dróg 
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Wojewódzkich w sprawie partycypacji Gminy Bobolice w kosztach remontów i modernizacji 

dróg wojewódzkich na terenie gminy.  

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad wraz wprowadzonymi 

poprawkami.  

 
Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 sierpnia 2009 roku   

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w 

dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Realizacja programu „Usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu gminy Bobolice na lata 2007-2032” za okres I-IX 2009.  
 

Informacje przedstawiła Pani Maja Wiśniewska podinspektor ds. rozwoju. Informacje te 

stanowią załącznik do protokołu.   

 

Ad. 4. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 5. Trybuna obywatelska  
 Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że do trybuny obywatelskiej zapisali się: 

Pani Agnieszka Curyl – Katholm, Pani Monika Serowska i Pan Wiesław Sierzputowski. Jako 

pierwsza głos zabrała Pani Agnieszka Curyl-Katholm mówiąc o ulgach i umorzeniach 

podatkowanych stosowanych przez Burmistrza Bobolic w latach 2006-2009. Skierowane 

zostało pytanie do Pana burmistrza w oparciu o jakie kryteria przyznawane są ulgi i 

umorzenia? Jako przykład przywołana została firma PETROESTRY. Szczegółowa 

wypowiedź stanowi załącznik do protokołu. Jako kolejna głos zabrała Pani Monika Serowska, 

której wypowiedź dotyczyła tegorocznych Gminnych Dożynek w Bobolicach. Pani Serowska 
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powiedziała, że grupa reprezentantów Forum Obywatelskiego, gdy pojawiła się na dożynkach 

gminnych w celu sprzeciwu budowy farm elektrowni wiatrowych - potraktowano tę grupę 

jako kryminalistów. Pani Serowska skierowała pytanie do Pana burmistrza: „kto odpowiada 

za wezwanie tej grupy oraz z jakich środków zostało pokryte jej wezwanie?”. Szczegółowa 

wypowiedź stanowi załącznik do protokołu. Jako ostatni głos zabrał Pan Wiesław 

Sierzputowski, który powiedział, że jako przedstawiciel Forum Obywatelskiego stanowczo 

protestuje przeciwko wniesieniu pod głosowanie projektu uchwały w sprawie budowy farm 

elektrowni wiatrowych ze względu na zagrożenie dla środowiska i walorów turystycznych 

gminy Bobolice. Powiedział także o zapisach w Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Bobolice 

na lata 2003-2013, obszarach objętych NATURĄ 2000. Pan Sierzputowski zwrócił się do 

Pana burmistrza i radnych z prośbą o przeprowadzenie ponownych konsultacji społecznych, a 

także o umieszczenie tablic informacyjnych na terenie całej gminy w każdym sołectwie.  

Szczegółowa wypowiedź stanowi załącznik do protokołu.  Po tej wypowiedzi mieszkańcy 

wraz z dziećmi rozdali radnym plastikowe wiatraczki.  

Odpowiedzi udzielił Pan burmistrz powiedział, że Pani Curyl mówiąc o umorzeniach 

podatkowych odniosła się do firmy PETROESTRY, która przejęła rozpadające się 

gospodarstwo w Chociwlach. Pan burmistrz powiedział, że umorzenie podatku nastąpiło 

zgodnie z uchwałą jaką Rada Miejska podjęła dotyczącą umorzeń z tytułu de miniminis – 

pomocy publicznej. Jest to jedyna podstawa jaka mogła być zastosowany w stosunku do tej 

firmy. Pan burmistrz powiedział, że z takiej formy pomocy, czyli umorzenia jednej raty 

podatku zastosował Pan burmistrz do spółdzielni mleczarskiej MLEKOSZ w Bobolicach -

korzystając z uchwały Rady Miejskiej. Jeżeli chodzi o wypowiedź Pana Sierzputowskiego to 

Pan burmistrz powiedział, że Pan Sierzputowski pomylił niektóre pojęcia. Pojęcia takie jak: 

co to jest zmiana w planie zagospodarowania przestrzennego, a zmiana w studium 

zagospodarowania przestrzennego.  Pan burmistrz powiedział, że na dzisiejszej sesji 

podejmowane będą zmiany w planie studium zagospodarowania przestrzennego, które o ile 

radni zaakceptują, pozwoli na to, żeby prowadzić z mieszkańcami jakiekolwiek konsultacje i 

żeby udowodnić, że nie jest to tak jak myślą przeciwnicy budowy farm wiatrowych. Pan 

burmistrz powiedział, że nie może brać tylko dobra protestujących, to, że ziemia będzie miała 

mniejszą wartość powinno być radością dla chcących kupić taniej te ziemie. Burmistrz 

Sylwester Sobański powiedział, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Rolnictwa dowiedział 

się, że ta grupa ludzi obecnych i protestujących na sesji najbardziej podbija cenę dzierżawy 

ziemi, a później przychodzą do burmistrza o umorzenia lub odroczenia na przyszły rok. Pan 

burmistrz powiedział, że nie wyobraża sobie, żeby któryś z wójtów czy burmistrzów 

podejmował taką decyzję. Jest to przyczynek do rozwalenia budżetu na dany rok. Każdy 

 



 5 

budżet ma swoje wydatki i przychody, które muszą się zrównoważyć. Konsultacji z 

mieszkańcami nie było, ale będą po dokonaniu zmian w studium uwarunkowań i wtedy się 

okaże czy te wiatraki będą blisko zabudowań, czy przeszkadzają w przelocie ptaków, czy 

robią hałas – zrobią to fachowcy. Trzeba polegać na wiedzy ludzi, którzy znają się na tych 

sprawach. Pan burmistrz powiedział, że na sesji jest przedstawiciel firmy budowy farm 

wiatraków, który przedstawi założenia budowy wiatraków.  

Burmistrz Sylwester Sobański powiedział, że chciałby szanownych radnych uspokoić , że nie 

jest to bez znaczenia dla nas jako Gminy, która kładzie duży nacisk na  walory rolnicze i 

turystyczne budowa farm wiatrakowych. Będzie to być może jedna z atrakcji a przy okazji 

będzie to bardzo duży dochód dla Gminy, który będzie mógł spełnić różnego rodzaju 

wymagania mieszkańców jaki stawiane są w stosunku do gminy. Pan burmistrz powiedział, 

że Gmina nie ma idealnego źródła dochodu – rolnicy domagają się obniżek podatku, prawie 

70% terenu Gminy objętych jest NATURĄ 2000, a więc inwestycje jakiekolwiek odpadają. 

Pan burmistrz zapewnił, że żaden wiatrak nie stanie na gruncie objętym NATURĄ 2000.  

 

Pani burmistrz Mieczysława Brzoza odniosła się do wypowiedzi Pani Serowskiej odnośnie 

interwencji firmy ochroniarskiej na dożynkach gminnych. Pani burmistrz powiedziała, że jest 

zdziwiona oceną całego zdarzenia jakie miało miejsce na dożynkach gminnych. Obecni byli 

radni, sołtysi i goście zaproszeni. Pani burmistrz nie zgadza się z żadnym z zarzutów jakie 

postawiła Pani Serowska. Jeżeli chodzi o firmę ochroniarska – była to firma Jantar, 

licencjonowana. Osoby, które uczęszczają w imprezach gminnych to wiedzą, że jest to firma 

wybrana przez Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury w Bobolicach jako tę jednostkę, która jest 

odpowiedzialna za organizację dożynek. M-GOK przeprowadził przetarg na wyłonienie 

firmy, która dokona zabezpieczenia imprez masowych przy jak najbardziej korzystnej cenie, 

która miała największe znaczenie. Odbył się przetarg, który wygrała firma Jantar ze 

Szczecinka, gdzie już drugi rok sprawuje usługi w zakresie zabezpieczenia imprez masowych. 

Firma ta jest obecna na obchodach Dni Bobolic, dożynkach, majówkach i innych, które 

odbywają się na terenie hali widowiskowo-sportowej, firma która naprawdę się sprawdza.  

Pani burmistrz powiedziała, że nikt nie pomyślałby o tym, żeby sprowadzić osoby, które 

wzięłyby się z podwórka. Jeśli chodzi o zarzut potraktowania Państwa protestujących jako 

kryminalistów to Pani burmistrz powiedziała, że czuje się obrażona takim stwierdzeniem i nie 

jest to w porządku. Państwo protestujący przyszli z transparentami i nikt nie uniemożliwiał 

prezentowania tego co na tych transparentach było, protestujący stali sobie tam gdzie sobie 

ustalili, nikt nie wypraszał, ani nie miał jakichkolwiek pretensji. To, że firma ochroniarska 

podeszła i zapytała się kim państwo są i co robicie to miała taki obowiązek bo w zakresie ich 
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czynności leży zabezpieczenie imprezy masowej. Firma nie wiedziała w jakim celu znaleźli 

się protestujący, jakie były zamiary i cele w związku z tym stali sobie grzecznie dopóki 

starczyło im sił i nikt do nikogo nie miał pretensji – takie jest prawo i idea społeczeństwa 

demokratycznego. Jeśli chodzi o to, że gmina nie spełnia realizacji myśli i postulatów jako 

społeczeństwa obywatelskiego – Pani burmistrz powiedziała, że nie zgadza się z tym 

stwierdzeniem. W pracy samorządowej naszej gminy burmistrza i radnych dominuje zasada, 

że każdy może powiedzieć o wszystkim co mu się podoba bądź nie, w różnych momentach 

naszej pracy. Dbamy o to, ażeby idea społeczeństwa demokratycznego była przestrzegana też 

kiedy są opracowywane dokumenty strategiczne, m. in. Strategia Rozwoju Gminy – były 

szeroko posunięte konsultacje z różnymi  grupami społecznymi po to, żeby ustalić jakie 

kierunki rozwoju gminy są dla nas ważne na najbliższe lata. Również kiedy była 

opracowywana Strategia Integracji i Polityki Społecznej  - dokument olbrzymi, pięknie i 

wzorowo realizowany przez gminę  – tu również były prowadzone szerokie konsultacje. A 

także we wszelkiego rodzaju programach zdrowotnych, w tym przeciwdziałania chorobom 

układu krążenia, wczesnego wykrywania raka płuc, przebiegu drogi S-11 i te osoby, które się 

tym interesują przychodzą na tego typu spotkania i biorą czynny udział lub słuchają, a kto się 

nie interesuje to nie przychodzi i uważa, że mieszkańcy nie mogą się wypowiedzieć w 

sprawach dotyczących ich jako wspólnoty. Sprawy dotyczące farm wiatrowych jak 

powiedział Pan burmistrz  konsultacje są przewidziane i o tym mówi prawo. Nikomu nie 

przeszło przez myśl, żeby odejść od konsultacji, procedura jest taka, że najpierw uchwała, a 

następnie wszelkie inne dokumenty, które mają być niezbędne do ostatecznego powstania 

farm wiatrowych. Pani burmistrz podsumowując powiedziała, że krzywdzące jest 

stwierdzenie, że gminnie dba o to, żeby nasi mieszkańcy mogli wypowiadać się w sprawach 

ich dotyczących bo tych okazji było bardzo dużo w ciągu minionych 7 lat.  

Pan Wiesław Sierzputowski powiedział, że informacje może docierają do mieszkańców 

Boblic, ale na obrzeżach gminy już nie. Powiedział, że w sołectwach gminy Bobolice 

powinny być jednakowe tablice informacyjne i każdy mieszkaniec wiedziałby, że tam może 

się poinformować, a nie tylko przyjeżdżając do gminy. Wnioski są takie, żeby te tablice były, 

bo są różne i wszystko się w nich wywiesza.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że tablice są w każdym sołectwie. Zapytał 

sołtysów obecnych na sesji czy w którymś sołectwie nie ma tablicy informacyjnej – wszyscy 

potwierdzili, że są.  

Pan Sierzputowski powiedział, że po analizie ulg podatkowych od 2002 do 2009 roku 

wynika, że nie biedni tylko bogaci dostają te ulgi. W BIP-ie do którego każdy może zajrzeć 
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nie są zmieszczone wszystkie informacje, które mogłyby być. Prośba Pana Sierzputowskiego 

jest taka, żeby informatyk wprowadzał więcej danych.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że niektóre informacje są tajne i nie mogą 

być upublicznione. Te informacje, które mogą i mają być umieszczane w BIP-ie są na pewno. 

Pan Sierzputowski powiedział, że podawane są informacje z kilku lat poprzednich a lata 

następne nie są już umieszczane.  

Pani Agnieszka Curyl-Katholm powiedziała, że mówimy o informowaniu społeczeństwa – 

jest strona urzędu Gminy Bobolice i na tej stronie jest zamieszczona informacja o dożynkach 

gminnych jak to pięknie ludzie bawili się całą noc do białego rana. Pani Curyl powiedziała, że 

na dożynkach gminnych bawią się w większości mali rolnicy, którzy nie mają nawału pracy, 

rolnicy z przypadku i mieszkańcy Bobolic. I na stronie Urzędu jest wzmianka o dożynkach a 

nie ma wzmianki, że rolnicy przyszli z transparentami jako swoimi wieńcami dożynkowymi. 

Postulaty zawarte na transparentach były wieńcami dożynkowymi rolników protestujących.      

Pani Agnieszka Curyl – Katholm powiedziała, że radni i burmistrz zostali wybrani przez 

społeczeństwo i to dla mieszkańców powinni pracować i liczyć się ze zdaniem rolników. 

Radni i burmistrz nie mogą odcinać się od obywateli, nie powinni siedzieć tylko na sesji i 

radzić np. pod potrzeby wielkiej firmy ENERGA, a o rolnikach zapomina się. Mówienie, że 

na przetargach „bijemy” się o ziemię – bo tak jest, żeby cokolwiek mieć- płacone są duże 

czynsze dzierżawne, aby móc po 3 latach być właścicielem ziemi. Pani Curyl powiedziała, że 

rolnicy płacą podatki, była susza, której straty były 40% i nie udzielono żadnej pomocy, 

poprosiła o to, żeby liczyć się z rolnikami i ich zdaniem, powiedziała, że radni żebrali o głosy 

mieszkańców – jeździli od domu do domu i prosili o głosy. Na zakończenie Pani Curyl 

jeszcze raz poprosiła o to, żeby naprawdę informować o zebraniach i liczyć się z rolnikami, 

którzy tak jak ona mają po 250 hektarów, czy Pan Serowski 350 hektarów ziemi – oni są 

przedsiębiorcami dla Gminy. Powiedziała, że kończy się kadencja i będą nowi radni, obecni 

będą na pozycji obywateli.   

Głos jako obywatel zabrała Pani Justyna Terlecka mówiąc, że dożynki są tradycją i nie można 

tego zaniechać, dożynki nie są tylko dla rolników wielkich, jest to wdzięczność ludzi, którzy 

mają nawet małe działki. Wieniec dożynkowy w wykonaniu Pani Curyl (transparenty) nie 

spełniał norm i nie może być prywatną sprawą. Na dożynkach gminnych bawili się wszyscy i 

duzi i mali, Pani Terlecka powiedziała, że może rolnicy protestujący mają pretensję, że ludzie 

przeczytali napisy na transparentach a nie stali przy nich.  

Pani Krystyna Bugaj-Wójcik przekazała wieści z sesji Rady Powiatu, Pani radna przekazała 

na sesji Rady Powiatu interpelacje dotyczące dróg. Powiedziała również, że Pan Łobocki 

przekazał informację o tym, że dożynki powiatowe powinny odbywać się w późniejszym 
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terminie - po dożynkach gminnych, żeby wieniec gminny zawieść na dożynki powiatowe. W 

powiecie zadecydowano, że dożynki powiatowe odbywać się będą w 3 sobotę września. Rada 

Powiatu podjęła uchwałę w sprawie przyznania medalu pamiątkowego i za zasługi dla 

powiatu koszalińskiego Panu Bronisławowi Malinowskiemu. Wniosek został złożony przez 

Komisję ds. Rozwoju Powiatu, której przewodniczy Pani Krystyna Bugaj – Wójcik - Rada 

przyjęła wniosek pozytywnie. Kolejna sprawa to przyznanie dotacji dla straży pożarnej – 

zakup sprzętu. Pani Bugaj – Wójcik powiedziała, że wystąpiła z apelem na sesji Rady 

Powiatu o wsparcie finansowe Polaków na Litwie, z którymi współpracujemy (gmina 

Jaszuny). Radni Rady Powiatu odpowiedzieli pozytywnie i zebrano dość pokaźną kwotę i 

Pani Radna zwróciła się z apelem do Radnych Rady Miejskiej o wsparcie dla Polaków na 

Litwie.  

Radna Pani Zofia Kęcel zwróciła się do Pani Agnieszki Curyl-Katholm i powiedziała, że 

radni czują się dotknięci jej słowami. Impreza, która została zorganizowana (dożynki gminne) 

była dla Państwa rolników, dla uznania zasługi ciężkiej pracy. Organizacja dożynek 

kosztowała trud bardzo wielu ludzi m. in. Pani Kęcel przyczyniła się do pracy w dożynkach – 

oceniała wieńce dożynkowe. Napis, który był na transparentach : „Wieś pracuje, a miasto 

baluje” był bardzo krzywdzący ponieważ dożynki nie są dla miasta lecz dla rolników. Były 

sołectwa, które przedstawiły piękne wieńce dożynkowe i zostało to docenione.  

Radny Rady Powiatu Pan Sławomir Jóźwiak powiedział, że ze swojej strony dołoży 

wszelkich starań, żeby jakiekolwiek informacje odnośnie wiatraków były wzbogacone o 

informacje jakie posiada powiat. Pan Radny powiedział, że dzisiejsza uchwała nie przesądza 

o tym czy te wiatraki powstaną, czy nie. Powiedział również, że rodzice z terenu gminy 

Bobolice zgłaszają problem dowozu dzieci do szkół. Policzono, że do 3 km trzeba płacić za 

przejazd – poprosił Radnych o przyjrzenie się temu tematowi.  

Pani Agnieszka Curyl-Katholm powiedziała, że napisała protest do SKO w sprawie braku 

informacji zmiany w studium dotkniętych rolników, którzy chcą wykupić ziemię od ANR. 

SKO odpowiedziało, że nie jest to jeszcze wszystko przesądzone, że jest to dopiero pierwszy 

krok, ale SKO odpowiedziało, że jeżeli Pani Curyl chciałaby się dowoływać to pozostaje Sąd 

Administracyjny. Jeżeli faktycznie wykup ziemi, za które płacone są duże czynsze dzierżawy 

zostanie zablokowany przez ANR to rolnicy zostaną bezrobotni i pozostanie pisać do M-

GOPS na zapomogi. Zapytała w jakiej formie można zblokować całą procedurę budowy farm 

wiatraków ponieważ rolnicy nie zgadzają się na budowę farm wiatrakowych.  

Odpowiedzi udzielił Pan burmistrz mówiąc, że Pani Agnieszka Curyl-Katholm ma trudne 

doświadczenia z SKO bo kiedykolwiek się Pani do nich zwracała zawsze sprawa była 

przegrana. Jeśli chodzi o dzisiejszą zmianę w studium zagospodarowania przestrzennego jest 
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to wstępny i mały kroczek, który należy zrobić, żeby ocenić sposób oddziaływania na 

środowisko i przekonać rolników. Pan burmistrz powiedział, że widzi, że rolnicy z góry są 

przekonani, ażeby nie podejmować tego tematu. Pan burmistrz przekazał radnym, że byłaby 

inna sytuacja gdyby właścicielami tych ziemi, na których mają powstać wiatraki byli ci 

właśnie protestujący rolnicy, którzy dzierżawią te ziemie. Koszt jaki płaci spółka ENERGA 

płaci właścicielowi gruntu, na którym dany wiatrak stoi jest to około 20 tyś. zł. Więc chodzi o 

pieniądze ponieważ mając chociaż jeden wiatrak na swoim własnym terenie właściciel gruntu 

miałby około 20 tyś. zł rocznie dofinansowania. Pan burmistrz powiedział, że jest 

przekonany, że chodzi o pieniądze dla rolników. Rolnicy mają wprawę w pozyskiwaniu 

funduszy, wykłócanie się na przetargach, umarzanie podatków przez Gminę i nie dopuścić do 

budowy wiatraków, żeby tę ziemię wykupić. Ta ziemia zostanie wykupiona przez rolników 

tylko wcześniej prawdopodobnie ANR wydzieli działki na których pobudowane będą 

wiatraki, pozostałe grunty na pewno zostaną sprzedane szybko.  

Pani Radna Powiatu Krystyna Bugaj – Wójcik powiedziała, że w związku z wypowiedzią 

Radnego Powiatu Pana Jóźwiaka prosi w imieniu dzieci, które będą zmuszone chodzić na 

pieszo do szkoły, albo płacić za przejazd o interwencję w tej sprawie. Jeżeli chodzi o wiatraki 

to Pani Radna powiedziała, że ANR zabezpiecza się, ponieważ nawet jeżeli ANR sprzeda 

ziemie na 5 lat to w ciągu 5 lat, jeżeli by taka elektrownia powstała wydzielą tę działkę i 

rządzić będzie ANR. Powiedziała, że powinien skorzystać rolnik a nie ANR.  

Pan Serowski powiedział do Pana burmistrza, że jeżeli dzisiaj miałby ziemię na siebie w 

całości to i tak wiatraków na niej nie postawi bo się grunt i teren nie nadaje. Zaprosił Pana 

burmistrza na pole. Powiedział, że wiatrak miałby powstać 300 m od domu jego brata, który 

nie jest naniesiony na mapę, na której zostały zaprojektowane wiatraki.  

Pan Przewodniczący poprosił rolników o pozostanie, ponieważ będzie przedstawiana 

prezentacja odnośnie wiatraków.  

Rolnicy opuścili salę.  

Prezentację przedstawił Pan Mirosław Nejman kierownik wydziału elektrowni wiatrowych w 

spółce  ENERGA Elektrownie Słupsk. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu (płyta 

CD).        

Pan Nejman powiedział, żeby powstały wiatraki na to jest jeszcze daleka droga. 

Przewidywany termin uchwalenia zmiany studium może być około 1 roku- jest to minimalny 

czas. Firma ENERGA zleciała opracowanie wpływów ustawienia farm wiatrowych ze 

względu na hałas i takie badania w tej chwili są wykonywane, które wykonuje Politechnika 

Koszalińska. Oprócz tego firma ENERGA wystąpiła do Urzędu Miejskiego w Bobolicach z 

zapytaniem czy musi opracowywać raport oddziaływania na środowisko – decyzja 
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odpowiadająca była, że tak.  Zaczął się już monitoring środowiskowy ochrony fauny i flory i 

wszystko to co wynika z ustawy o ochronie środowiska i konsultacjach społecznych. 

Monitoring musi trwać cały rok.  

Radny Pan Zdzisław Strzelczak zapytał o elektrownie wodne – czy jest taka możliwość.  

Odpowiedzi udzielił Pan Nejman mówiąc, że jest to bardzo duży koszt, ale ENERGA też chce 

budować  elektrownie wodne.  

 

Ad.6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że 29 sierpnia wspólnie z Panią burmistrz 

Mieczysławą Brzozą uczestniczył w uroczystości 14 rocznicy powstania Ośrodka 

Monarowskiego w Darżewie. Ośrodek ten od momentu powołania nowego dyrektora zaczął 

się bardzo prężnie rozwijać. Ilość osób poddanych terapii znacznie się zwiększyła. Również 

współpraca z Miastem i Gminą Bobolice zaczęła się rozwijać jak najbardziej pomyślnie. 

Ośrodek przyjmuje osoby bezdomne z naszego terenu, pomaga nam w pracach na terenie 

miasta i gminy przystępując do prac porządkowych np. uporządkowanie terenu do budowy 

Orlika. Z pracy tych ludzi bardzo zadowolony jest Pan Zbigniew Rewkowski – menedżer ds. 

sportu. 3 września wspólnie z Panem dyrektorem Czesławem Wlaźlakiem Pan burmistrz był 

w Państwowym Powiatowym  Inspektoracie Sanitarnym w Koszalinie w związku z bardzo 

złymi wynikami badań fizyko-chemicznych wody w Kępsku, chodzi tu o bardzo wysoki 

poziom żelaza i manganu . Jak już Państwo wiecie hydrofornia w Kępsku jest usadowiona na 

działce, na której znajduje się gorzelnia i cała wieś była zaopatrywana w wodę z tej 

hydroforni. Obecni właściciele gorzelni zamknęli dostęp do hydroforni i ZUKiO nie miał 

dojścia, żeby cokolwiek zrobić w kierunku uzdatniania tej wody. Z właścicielem nie udało się 

nawiązać kontaktu w związku z tym ustalono w Sanepidzie, że będzie dowożona woda do 

beczkowozu z Bobolic oraz przyśpieszona zostanie budowa wodociągu z miejscowości 

Drzewiany do Kępska.  4 września w Urzędzie Miejskim odbyły się konsultacje społeczne w 

sprawie przebiegu drogi S-11. W spotkaniu tym uczestniczyli przedstawiciele GDDKiA ze 

Szczecina oraz firma projektowa. Ze strony społeczeństwa uczestniczyło około 20 osób.  5 

września Pan burmistrz uczestniczył w Dożynkach Powiatowych w Polanowie. Mszę świętą 

odprawił Biskup Ordynariusz Edward Dajczak. Następnie odbył się przemarsz korowodu 

dożynkowego na miejsce gdzie odbył się dalszy ciąg uroczystości. Nasze miasto i gmina 

zaprezentowało się bardzo dobrze, stoiska otrzymały wyróżnienie. W trakcie dożynek 

odznaczenie zasłużony dla rolnictwa odebrał Pan Andrzej Jarzyński, który również był 
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Starostą dożynek a Starościną była Pani Krystyna Bugaj – Wójcik. 19 września Pan burmistrz 

uczestniczył otwarciu świetlicy sołeckiej w Dargini. Świetlica ta została wyremontowana 

przez mieszkańców sołectwa. Urząd Miejski przeznaczył 16 tyś. zł na zakup materiałów 

potrzebnych przy remoncie. Pan burmistrz był pod wrażeniem w jaki sposób ta świetlica 

została wyremontowana. W tej chwili jest to obiekt jeden z najważniejszych na terenie naszej 

gminy. Należą się słowa podziękowania tym wszystkim, którzy poświęcili swój wolny czas 

przy remoncie tej świetlicy. Słowa podziękowania należą się również sponsorom, których 

udało się pozyskać radzie sołeckiej. Pan burmistrz podziękował jeszcze raz Panu sołtysowi, 

radzie sołeckiej, wszystkim, którzy wzięli udział w remoncie świetlicy. Za wysiłek jaki w 

czasie tego remontu był włożony w tę świetlicę, gdyby nie ten wysiłek obiekt w krótkim 

czasie na pewno w krótkim czasie uległby zniszczeniu. 24 września Pan burmistrz 

uczestniczył w III Integracyjnym Konkursie Piosenki Osób Niepełnosprawnych „Wesołe 

Nutki”, który odbył się w hali widowiskowo-sportowej w Bobolicach. W konkursie tym 

uczestniczy coraz to więcej zespołów. W tym roku było już 10. Jest to bardzo ważne 

działanie, które przyczynia się do łamania barier przypisujących osobom niepełnosprawnym 

mniejszą wartość. Osoby te ze swej natury, podobnie jak i pełnosprawni, są ludźmi 

pełnowartościowymi. W takich sytuacjach uświadamiamy sobie jak prawdziwe są słowa Jana 

Pawła II „Trzeba pamiętać o nieustannej wdzięczności za ten dar – jakim dla człowieka jest 

drugi człowiek”. Wszystkim organizatorom konkursu w imieniu swoim i Pani burmistrz 

Mieczysławy Brzozy za zaangażowanie i wielkie serce w realizowaniu „miłości czynnej” – 

serdeczne podziękowania. 24 września Pan burmistrz uczestniczył w Powiatowej Radzie 

Zatrudnienia w Koszalinie. 

Pan burmistrz powiedział, że chciałby poinformować, że gmina nasza otrzymała zaszczytne 

wyróżnienie w rankingu gmin dla województwa zachodniopomorskiego za pracę w 2008 roku 

pod nazwą „Europejska Gmina – Europejskie Miasto”. Konkurs organizowany był przez 

Gazetę Prawną i Ministerstwo Finansów.   

 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych 

 
Nikt z radnych nie złożył interpelacji lub zapytania.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  
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1) w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bobolice za I 

półrocze 2009 roku.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy mówiąc, 

że szczegółowo wykonanie budżetu za I półrocze było omawiane na wspólnym posiedzeniu 

wszystkich Komisji Rady Miejskiej.  

 Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 25 września 2009 roku w 

sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez Burmistrza Bobolic informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Miasta i Gminy za pierwsze półrocze 2009 roku przedstawił wice 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Janusz Koczkodaj. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach o przyjęcie informacji Burmistrza 

z przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009 roku przedstawiła Pani Bogusława 

Marchewka. Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   

 

 2) w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Bobolice za 2008 rok.  
 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

3) w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania planu przychodów i 

wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej gminy 

Bobolice za I półrocze 2009 roku.   
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

4)  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

5)  w sprawie likwidacji Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach w 

celu przekształcenia w jednostkę budżetową.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystynę Dobrzańską Sekretarz Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pani Bogusława Marchewka zapytała czy nie warto byłoby się zastanowić, żeby obsługę 

finansowo-księgową placówek oświatowych przydzielić do placówki oświatowej a nie w 

ZUKiO. Czyli osobno do Gimnazjum i osobno do Szkoły Podstawowej.  

Odpowiedzi udzieliła Pani burmistrz mówiąc, że w perspektywie jakiegoś czasu do takiej 

sytuacji będzie musiało dojść. Natomiast w najbliższym czasie na pewno nie. Główny taki 

powód to baza lokalowa ponieważ nie ma pomieszczeń na księgowość. Kolejny powód to 

finanse, które w takim przypadku znacznie wzrosły by i nie byłyby to te same pieniądz, które 

przeznaczane są obecnie do ZUKiO na księgowość oświaty.  

  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  
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6)  w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Publicznych w Bobolicach.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice pod potrzeby budowy farm 

elektrowni wiatrowych dla obszarów położonych w obrębach ewidencyjnych : 

Górawino, Drzewiany, Kurowo, Ubiedrze, Cybulino i Gozd. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Ryszard Małyszek inspektor ds. gospodarki 

przestrzennej.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Franciszek Łobocki powiedział, że składa oświadczenie w związku z protestami jakie 

miały miejsce na dzisiejszej sesji. Pan Łobocki powiedział, że w takiej sytuacji wstrzyma się 

od głosowania, również z takiego powodu, że syn Pana Łobockiego występuje przeciwko 

budowy farm elektrowni wiatrowych. 

 

Uchwała została podjęta 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia z 

Zachodniopomorskim Zarządem Dróg Wojewódzkich w sprawie partycypacji Gminy 

Bobolice w kosztach remontów i modernizacji dróg wojewódzkich na terenie gminy.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan burmistrz powiedział, że w najbliższym czasie przeprowadzona zostanie budowa zatoczki 

przy ul. 1 Maja przy drodze wojewódzkiej jak również budowa chodnika w miejscowości 
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Drzewiany-Stare Borne. Nie da się inaczej tego sfinansować jak tylko z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich Uchwałą Rady Miejskiej.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Ad. 9. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach głos zabrała Pani Zofia Kęcel – zaprosiła Państwa Radnych na dzień 7 

października 2009 roku na obchody Dnia Seniora. Bobolicki Uniwersytet Trzeciego Wieku 

organizuje ten dzień w świetlicy środowiskowej „Tafla”, między godziną 12.00, a 15.00 będą 

prezentowane prace BUTW  

 

Ad. 10 . Zakończenie obrad.  

 
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Ewelina Szymańska  

 


